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Slovo starosty 
VÁŽENÍ SPOLUOBČANÉ 
 
dne 8. listopadu 2010 jsem byl na ustavujícím 
zasedání Zastupitelstva obce zvolen starostou 
Viničných Šumic. Moje rozhodování, zda na pozici 
starosty kandidovat, bylo především ovlivněno 
volebními výsledky, které jste stanovili vy, voliči. 
Vaše podpora je pro mně zavazující. Práce ve 
prospěch obce je velkou výzvou a jsem plně 
odhodlán se jí zhostit se ctí. Budu dělat vše proto, 
aby Viničné Šumice byly místem pro příjemný a 
spokojený život. 
 
Zároveň si uvědomuji, že vzhledem k vysokému 
zadlužení bude investiční rozvoj obce limitován 
nedostatkem finančních prostředků, například na povinnou spoluúčast při čerpání 
peněz z evropských fondů či jiných dotačních zdrojů. Hledání možností 
financování a získání dotací však bude jedním z hlavních úkolů pro mne i pro 
ostatní zastupitele v následujících letech. Za nejdůležitější investiční projekt 
považuji revitalizaci Základní a mateřské školy, na který je již připravena 
projektová dokumentace. Jednání o financování této akce probíhají již nyní, ale 
momentální ekonomická situace a úsporná opatření ve státním rozpočtu naše šance 
snižují. 
 
Vedle investic, které jsou důležité pro zkvalitnění života v obci, bych chtěl nadále 
rozvíjet a podporovat společenské, kulturní a sportovní akce. V tomto směru bych 
rád navázal na svého předchůdce Petra Kříže, který svým aktivním přístupem a 
podporou kulturních a společenských aktivit, přispěl k oživení obce. Zároveň 
Petrovi Křížovi děkuji za vykonanou práci v minulém volebním období. Vzhledem 
k budování splaškové kanalizace to nebylo období jednoduché. Úvěry, z nichž byla 
tato stavba financována, budeme splácet až do roku 2025. Přesto je třeba začít 
vnímat toto dílo také pozitivně, neboť přispívá k významnému zlepšení životního 
prostředí a zkvalitnění bydlení v obci. 
 
Vážení spoluobčané, blíží se konec roku a s ním přichází období vánočních svátků. 
Myslím, že nejdůležitější je udržet v rodině milou a přátelskou atmosféru bez 
stresů a předvánočního shonu. Proto mi dovolte popřát Vám všem krásné a 
pohodové svátky a v novém roce 2011 pevné zdraví, hodně štěstí a spokojenosti. 
 

Josef Drápal, starosta 
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INFORMACE Z OBCE 

Městský úřad Šlapanice, odbor dopravy,  

Opuštěná 9/2, rozšířil úřední dny.  
Objednání k vyřízení řídičských průkazů a přihlášení vozidel je možné na 
všechny dny přes internet na  www.slapanice.cz.  
 
Úřední hodiny:  
pondělí    8 - 17 hodin  
úterý        8 - 14 hodin  

středa      8 - 17 hodin  
čtvrtek     8 - 12 hodin 

 

Výpis z usnesení z jednání Zastupitelstva obce Vin. 
Šumice 
č. 11/2010 ze dne 4.10.2010 
 

Zastupitelstvo obce schválilo: 
- program jednání  
- rozpočtové opatření č. 4/2010 
- návrh smlouvy o zřízení práva odpovídajícího věcnému břemenu č. 4608-263/001   

/2010-VY-AD mezi obcí Viničné Šumice  a E.ON Distribuce, a.s. pro umístění 
nového kabelového vedení NN na pozemku KN p.č. 1456, který je ve vlastnictví 
obce Viničné Šumice 

- prodej 213 m2 z pozemku p.č. 2017 v k.ú. Pozořice městysi Pozořice za cenu dle 
znaleckého posudku a úhradou nákladů souvisejících s převodem při součas-
ném bezplatném zřízením věcného břemene ve prospěch obce Viničné Šumice 
na vodovodní řad napájející obec Viničné Šumice, který je uložený v tomto 
pozemku 

Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí: 
- zprávu o provedení opravy travnaté plochy vedle školy 
 

Volby 
Ve dnech 15. a 16. října se konaly volby do Zastupitelstev obcí.  

Výsledky voleb v naší obci 
 

Počet volených 
členů zastupitelstva 

Voliči 
v seznamu 

Vydané 
obálky 

Odevzdané 
obálky 

Volební 
účast v % 

9 971 619 617 63,75 
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číslo Kandidátní listina  - název Hlasy v % Počet 
mandátů 

1 TJ SOKOL VINIČNÉ ŠUMICE 2 182 43,28 4 

2 Věci veřejné 1 148 22,77 2 

3 Křesť.demokr.unie-Čs.str.lid. 636 12,61 1 

4 "STAROSTOVÉ A NEZÁVISLÍ" 1 076 21,34 2 
 
Kandidátní listina      zvolení členové zastupitelstva počet hlasů  
1   TJ SOKOL   Málek Pavel Ing.   359    
1   TJ SOKOL   Šedý Ladislav    331   
1   TJ SOKOL   Drápal Josef    319   
1   TJ SOKOL   Volek David Ing.   280   
2   Věci veřejné    Sedláček Oldřich Ing.   298    
2   Věci veřejné    Vlček Karel Ing.    265    
3   KDU-ČSL   Drápal Karel Ing.   158    
4   STAR. A NEZ. Řiháčková Kateřina   212    
4   STAR. A NEZ. Kříž Petr    187   
 
 

Ustavující zasedání Zastupitelstva obce Vin. Šumice  
ze dne 8.11.2010 

Zastupitelstvo obce schválilo: 
usnesení č. 3 - následující program ustavujícího zasedání 

Zastupitelstvo obce určilo: 
usnesení č. 1 - ověřovatele zápisu p. Ladislava Šedého a p. Ing. Karla Vlčka a 
zapisovatelem paní Bronislavu Malíkovou 
usnesení č. 2 - určuje skrutátora hlasů paní Janu Drápalovou 
usnesení č. 4 - pro výkon funkce starosty obce bude člen zastupitelstva dlouhodobě 
uvolněn 

Zastupitelstvo obce volí: 
usnesení č. 5 - uvolněného starostu obce p. Josefa Drápala 
usnesení č. 6 - neuvolněného místostarostu p. Ing. Karla Vlčka 
usnesení č. 8 - předsedu finančního výboru p. Ing. Oldřicha Sedláčka 
usnesení č. 9 - předsedu kontrolního výboru p. Petra Kříže 
usnesení č. 10 - členy finančního výboru paní Kateřinu Řiháčkovou a p. Ing. 
Davida Volka 
usnesení č. 11 - členy kontrolního výboru p. Ladislava Šedého a p. Ing. Pavla 
Málka 

Zastupitelstvo obce zřizuje: 
usnesení č. 7 - finanční výbor a kontrolní výbor. Oba výbory budou tříčlenné 
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Zastupitelstvo obce deleguje: 
usnesení č. 12 - do dobrovolného sdružení obcí Mikroregionu Rokytnice: starostu 
p. Josefa Drápala a místostarostu p. Ing. Karla Vlčka     
usnesení č. 13 - do Svazku obcí pro vodovody a kanalizace Šlapanicko: starostu  p. 
Josefa Drápala, místostarostu – p. Ing. Karla Vlčka a p. Petra Kříže 

Zastupitelstvo obce stanoví: 
usnesení č. 14 - odměnu za výkon funkce neuvolněného člena zastupitelstva obce 
ve výši Kč 200,- měsíčně. Odměna bude poskytována ode dne přijetí tohoto 
usnesení a v případě náhradníka ode dne prvního zasedání zastupitelstva, jehož se 
zúčastnil 
usnesení č. 15 - odměnu za výkon funkce místostarosty jako neuvolněného člena 
zastupitelstva obce ve výši Kč 6.000,- měsíčně. Odměna bude poskytována ode 
dne zvolení do funkce místostarosty 
usnesení č. 16 - odměnu za výkon předsedy výboru zastupitelstva ve výši Kč 400,- 
měsíčně a člena výboru ve výši Kč 320,- měsíčně. Odměna bude poskytována ode 
dne zvolení do funkce předsedy nebo člena výboru 
usnesení č. 17 - při souběhu výkonu několika funkcí se odměna neuvolněnému 
členovi zastupitelstva obce poskytne jako součet zastupitelstvem stanovených 
odměn za jednotlivé funkce  

Pavel Vrba 

 
 
_______________________________________________ 
 
ADVENTNÍ OKNA 
 

Kdo chodíte po setmění na procházku, možná jste si všimli, že jsou 
v některých domech rozsvícená okna s číslem. Pak vězte, že se jedná o 
netradiční adventní kalendář. Každý prosincový den se nějakém okně 
v obci rozsvítí číslo, které značí prosincové datum. Takže když například 
půjdete patnáctého prosince na procházku, bude rozsvíceno patnáct oken 
s čísly od jedné do patnácti. Poslední číslo 24 bude rozsvíceno na Štědrý 
den u kapličky u betléma. 

Tímto bychom chtěli zpříjemnit adventní čas a abyste se společně 
s dětmi, až půjdete na procházku, mohli těšit na blížící se Vánoce. 
 

_______________________________________________
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LESNÍ KLUB NA JELENICI 
Na začátku října 2010 se u chaty Jelenice v údolí Hostěnického potoka sešlo 

15 dětí, jejich maminky, někteří sourozenci a dva pedagogové. Startuje se projekt 
zvaný „Lesní klub na Jelenici“.  

Projekt sám je inspirovaný lesními školkami, které fungují v zahraničí, přede-
vším ve skandinávských zemích, Německu a Rakousku. V České republice existuje 
prozatím několik vlaštovek a jednou z nich je klub na Jelenici.  

Základním znakem lesního klubu je, že většina programu probíhá venku za 
každého počasí v přírodě. Les se tak stává pro dítě jedním velkým hřištěm a 
moudrým učitelem. Děti nachází v přírodě vše, co právě potřebují. Svojí přemíru 
energie tak mohou využít při přeskakování a prolézání překážek, nebo si užít 
chvilku lesního ticha a pozorovat ptáky ve větvích stromů, brouky v jehličí nebo 
spěchající mravence. 

Pro naší skupinu 15 dětí připravuje program koordinátor lesního klubu Klára a 
hlavní pedagog – průvodce Michal spolu s asistentkami Markétou a Natálkou. Při 
plánování vycházíme přirozeně z koloběhu ročních období v životě člověka  a pří-
rody. Budeme spolu poznávat život rostlin a živočichů v místě setkávání, ale také 
mluvit o svátcích a slavnostech naší společnosti a prožívat je.  

Děti se pohybují a učí v učebně pod širým nebem a pomůckami nám často 
budou věci v přírodě – klacík jako tužka na kreslení, kamínky a dřevo jako hudební 
nástroje nebo počítadlo. Budeme poznávat věci všemi smysly – jak voní les a kvě-
tiny na louce, jak a co se dá vyrobit z kousku dřeva... a spolu s pedagogy se učit, 
jaký význam má pro člověka les a život v něm.  

Náš lesní klub bude fungovat celý školní rok, za každého počasí a pokud ne-
půjde zůstá-
vat venku, 
budeme si 
společně hrát 
ve vyhřáté 
chatě Jeleni-
ci, navštíví-
me spřáte-
lené farmy v 
okolí, nebo 
chceme 
navštěvovat 
galerie a 
muzea 
s programem 
pro děti.  
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Prozatím se scházíme tři dopoledne v týdnu – v pondělí, úterý a čtvrtek od 8 
do 12.30 hod. Průvodcem dětí je vždy hlavní pedagog a jeho asistent.  

Závěrem chceme poděkovat MC Človíček, které nás při rozjezdu projektu 
zaštítilo a organizacím ČSOP Pozořice a Junák Pozořice za laskavé zapůjčení 
chaty Jelenice jako zázemí.  

    za realizační tým Mgr. Klára Krchňavá 
   kontakt: 777 145 343, www.lesniklub.webnode.cz 

 
 

LAMPIONOVÝ PR ŮVOD 
Mateřská škola ve spolupráci s Kulturním výborem obce uspořádala koncem mě-

síce října lampionový průvod.  Navečer se u mateřské školy začali scházet děvčát-
ka a chlapci se svými rodiči, aby prosvětlili ztemnělé ulice svými lampionky. Děti 
si na cestu přinesly krásné lampiony, svítící barvami ve tvarech zvířátek, kytiček, 
sluníček, s klasickými svíčkami či žárovičkami. Světelný had se klikatil vesnicí a 
myslím si, že i z nebe byl na nás hezký pohled. 

Na ukončení cesty se světýlky pan Moural, za asistence hasičů, odpálil 
ohňostroj. 

Chtěla bych poděkovat všem dětem a rodičům za účast, kolegyním z mateřské 
školy a kulturního výboru za pomoc při organizaci. Dík patří panu Mouralovi a 
místním dobrovolným hasičům za odborný dohled. 

Jana Vlčková 
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TISKOVÉ ZPRAVODAJSTVÍ POLICIE ČR 
 
Alkohol v dopravě 
1) V poslední polovině roku 2010 bylo v obci Viničné Šumice kontrolováno ze 
strany hlídek OOP Šlapanice a hlídek dopravního inspektorátu, několik řidičů, u 
kterých byla při silniční kontrole následně zjištěna přítomnost alkoholu v dechu.  
Řidičům byl následně zadržen jejich řidičský průkaz, zakázána další jízda a jejich 
jednání bylo dále postoupeno k řádnému projednání věcně příslušným orgánem, 
kde řidiče čeká zákaz řízení motorových vozidel a případná peněžitá pokuta. 

Požár dřevostavby 
2) Dne 18.9.2010 bylo oznámeno na linku 112, že došlo k požáru dřevostavby v 
obci Viničné Šumice, která je ve fázi výstavby, kdy plameny  stoupaly do výšky 
2m. Na místo byly vyslány jednotky HZS,  které oheň uhasily.  

Vloupání do OA 
3) Dne 27.10.2010 bylo oznámeno z řad občanů na linku 158 a následně na zdejší 
součást OOP Šlapanice, že po rozbití skleněné výplně došlo ve večerních hodinách 
k vloupání do osobního vozidla značky Opel Astra, světle - hnědé barvy, které bylo 
zaparkováno v obci Viničné Šumice, ze kterého byly následně odcizeny osobní 
věci majitele v hodnotě několika tisíc. 

Krádež věcí z garáže 
4) Dne 12.11.2010 byla oznámena na Policii ČR, Obvodní oddělení Šlapanice, 
krádež věcí z garáže  v obci Viničné Šumice. Dalším šetřením  bylo zjištěno, že 
dosud neznámý pachatel v první polovině měsíce listopadu odcizil z neuzamčené 
garáže v částečně oplocené zahradě, elektrickou vrtačku a motorovou pilu, čímž 
způsobil majiteli tisícové škody. 

Požár sena 
5) Dne 20.11. 2010 bylo na zdejší součást OOP Šlapanice oznámeno, že dosud 
neznámý pachatel, v ranních hodinách v prostoru skladiště sena v areálu střediska 
společnosti BONAGRO, a.s. ve Viničných Šumicích, dosud nezjištěným způsobem 
zapálil uskladněné seno, čímž došlo k zahoření asi 3 tun sena v ceně cca  600.000,-  
Kč a k poškození většiny budovy skladu sena v dosud  neupřesněné škodě. Na 
uvedeném požáru zasahovaly jednotky HZS, které v rámci opatření a zamezení 
dalšího požáru vyvážely doutnající seno na blízká orná pole k dohoření. 

Požár Bonagro 
6) Dne 27.11.2010 bylo z řad občanů oznámeno na linku 158, že v areálu  Bonagro 
a.s. v obci  Viničné Šumice, dosud neznámý pachatel v ranních hodinách úmyslně 
zapálil ve dvou  místnostech papírové pytle a tím způsobil požár. Zasahující 
vyšetřovatel HZS potvrdil úmyslné zapálení. Požár byl uhašen vlastními silami 
občanů, přičemž jednotky  HZS nebyly na místo žádány.  

prap. David Floreš - inspektor 
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OCHRANA REKREA ČNÍCH OBJEKT Ů 
Nastává zimní období, během kterého lidé méně navštěvují své chaty či 

chalupy. Mnohdy majitelé rekreační objekty zazimují a vrací se až na jaře. Těchto 
měsíců ovšem hojně využívají zloději a také nevítaní nocležníci. 

Zlodějům tak nastává snadná příležitost k prohledání objektu a odcizení 
zapomenutých cenností. Lidé bez domova v chatách přespávají a často zkonzumují 
i trvanlivé zásoby či alkohol. Velkou ztrátou  pro majitele chat, je například 
spálený nábytek či fotky, kterými si bezdomovci v chatách zatápí.  

Protože není  v možnostech Policie ČR chránit nepřetržitě rekreační objekty od 
„nezvaných hostů“, nabízíme majitelům  chat a chalup několik rad, jak se zlodějům 
bránit. 

Dodržujte následující doporučení, díky kterým lze snížit riziko 
vloupání, nebo alespoň zamezit větším škodám: 

• neponechávejte přes zimu ve svém rekreačním objektu cenné věci (televize, 
radia, kola, starožitnosti, historické zbraně apod.) 

• svou pozornost zaměřte na všechny vstupní otvory do objektu : dveře  
„zodolněte“  a  zabezpečte kvalitním bezpečnostním zámkem, 

• okna chraňte uzamykatelnými okenicemi, případně mřížemi, 
• pokud máte  verandu, lze ji  zabezpečit např. mříží 
• v blízkosti objektu nenechávejte viditelně žebříky a nářadí, které by mohlo 

pachateli usnadnit násilné vniknutí do chaty 
• chatu či chalupu se snažte navštěvovat nahodile i v průběhu zimy (uklizený 

sníh, případně stopy ve sněhu mohou vzbuzovat dojem kontroly objektu) 
• objekt mějte správně pojištěný nejen proti krádeži, ale i proti požáru 
• nechlubte se před neznámými lidmi majetkem uloženým v objektu 
• pokud žije v blízkosti chaty osoba, která zde bydlí trvale nebo se zde alespoň 

zdržuje častěji než vy, požádejte ji o kontrolu vaší chaty. 
• V případě vloupání do vašeho rekreačního objektu či objektu vašeho souseda 

se nezdráhejte okamžitě kontaktovat Policii ČR přes tísňovou linku 158 ( do 
objektu nevstupujte, po zlodějích neuklízejte, policistů poskytněte výrobní 
čísla elektrických přístrojů popř. Fotografie odcizených věcí..) 

 
Vloupání do chat Brno – město  a  Brno – venkov  2008- 2010 

    2008  2009         2010 (do konce září) 
MŘ Brno      66  133    93 
Brno – venkov    100  144  135 

    nprap. Petra Hrazdírová, Prevence KŘP JmK 
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TAK MÁME NOVÉHO PANA STAROSTU 
Dalo by se také říci: Král je mrtev, ať žije král! 
Chtěl bych se vrátit o čtyři roky nazpět, kdy se po komunálních volbách roz-

hodovalo také o tom, kdo bude vykonávat funkci starosty. 
Sbor dobrovolných hasičů Viničné Šumice sestavil vlastní kandidátku, ve kte-

ré jsme jako s kandidátem na funkci starosty obce počítali s panem Petrem Křížem. 
Na ustavující schůzi zastupitelstva byl pro některé přítomné zastupitele s vel-

kým překvapením zvolen starostou právě pan Petr Kříž. 
Nastoupil do funkce v době, kdy po předcházejících volebních obdobích, jež 

určité věci byly zanechány v neurovnaném stavu, všichni opravdu očekávali větší 
změny v práci starosty a obecního zastupitelstva, v době již rozjetého vlaku s náz-
vem „splašková kanalizace“, v době, kdy nevyjasněné majetkové vztahy a zvláště 
nedotažené řešení výstavby rodinných domů Na Loučkách, včetně nedořešené 
infrastruktury, byly zděděným danajským darem. To vše, a daleko více, bylo pro 
nově nastupujícího starostu mnoho důležitých úkolů k řešení a domnívám se, že by 
tomu tak bylo i pro kteréhokoli jiného kandidáta na tuto funkci. Jen pro dokreslení, 
např. hlavní dozor nad stavbou kanalizace za obec měl být pověřený pracovník 
obecního úřadu, který měl být za tuto činnost finančně odměňován.  

Nesmíme zapomenout také na to, že za působení pana Kříže nastal velký obrat 
v kulturním dění. Obec začala společenským životem doslova dýchat. Vzpomeňme 
nastolení pořádku v půjčování sokolovny za rozumnou cenu i pro jiné aktivity ne-
ziskových organizací, které mohly začít s nově obnoveným pořádáním hodů, kul-
turních vystoupení či výstav betlémů. Na obci byly dále pořádány obecní zabíječ-
ky, masopustní průvody, spojené s pochováváním basy, posezení u uzeného s hud-
bou, setkání na Štědrý den u kapličky, a tak bych mohl dále pokračovat. 

Nedočkali jsme se ale opět stavby nové hasičské zbrojnice, kterou jsme si, my 
hasiči, zvolením našeho člena Petra Kříže do čela obce slibovali. Byli jsme v oče-
kávání nového důstojného prostředí pro naši činnost, takového, jaké mají často 
hasiči v ostatních obcích, ať už by bylo formou samostatné stavby nebo součástí 
uvažované víceúčelové budovy. Jsem přesvědčen, že hasiči by si pro svoji činnost 
na poli hasičiny i na poli společenském a práce s mládeží, která je uznávána na 
celém okrese Brno – venkov, již konečně novou hasičku zasloužili. 

Je ale nutné vnímat, že bez dostatečných finančních zdrojů, a věřím tomu, že 
snaha sehnat je na tuto stavbu byla, je opravdu těžké se do ní pouštět. 

 Čtyři roky ve volebním období je velmi krátká doba pro možnost realizovat 
všechny své záměry. V tomto krátkém čase se ani není možné usadit ve staro-
stovském křesle a seznámit se s veškerou problematikou, kterou obec zabezpečuje. 
Podle mého názoru by měl mít starosta prostor spíše po dobu dvou volebních 
období, aby mohl realizovat to, co si předsevzal. Nesmíme také zapomenout na to, 
že vše není jenom o starostovi, správnou činnost také musí vykonávat rada a 
obecní zastupitelstvo. Že za vše může starosta, to je jen alibismus.  
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Dovolte mi, abych jménem svým, a jsem přesvědčen, že i jménem všech ha-
sičů Viničné Šumice, panu Petru Křížovi poděkoval za jeho práci ve funkci staro-
sty obce i za vše, co pro obec, občany a hasiče udělal. Chci mu také do dalšího 
života popřát hodně zdraví a spokojenosti, a také, aby nezanevřel na další práci v 
naší obci, kterou bude jako zastupitel vykonávat a aby i nadále podporoval činnost 
hasičů. 

Nově zvolenému panu starostovi Josefu Drápalovi přeji hodně zdraví a elánu 
do této práce a budu doufat, že nám bude také jako člen sboru dobrovolných hasičů 
nápomocen v řešení našich problémů. A dost možná, že se stavby hasičské 
zbrojnice přece jen dočkáme. 

                                      Jaroslav Šmerda,  místostarosta SDH Viničné Šumice 
 

 

VODA, TOPENÍ, PLYN, KANALIZACE 
ZÁMEČNICTVÍ, KOVOOBRÁBĚNÍ 

 

 provádíme dodání a montáže kotlů, ohřívačů,    firma JAROSLAV RYŠÁNEK 
     podlahového a ústředního topení                             Na Větřáku 473, Pozořice 
 rozvody  plynu , vody,  kanalizace                                         tel: 544 226 122 
 dodávky a montáže sanitárního zařízení do koupelen    mobil: 602 107 738    
 zámečnická výroba – brány, branky                           e-mail: rysanek@volny.cz                                                                                                                            
 prodej a montáž garážových vrat                                www.jaroslav-rysanek.cz 
 soustružnické práce, frézování  
 

OD 1.1.2011 VYUŽIJTE ZIMNÍ SLEVY ! 
 

 
 

KOSMETICKÉ STUDIO VĚRA 
Viničné Šumice 444 

(v serpentinách nad obecním úřadem) 
 

Kosmetické služby, masáže, vacupress 
 

tel.: 605 162 682 
Akce pro stálé zákazníky: 

každé 10. kosmetické ošetření 10% sleva. 
 



Základní škola a Mateřská škola
Viničné Šumice

www.skolavinicnesumice.cz

Naše školní družina se s radostí zapojila do výše 
jmenovaného projektu. Všech 28 dětí z 1. – 5. třídy se 
těšilo, až zhotoví svoji záložku pro kamaráda z part-
nerské školy v Michalovcích na Slovensku. Než začaly 
vyrábět, seznámily se s naším východním sousedem 
– Slovenskou republikou. Děti ji našly na mapě a do-
zvěděly se základní údaje o této krásné zemi obklope-
né horami. Ukázali jsme si spoustu fotografií, skládali 
puzzle a přečetli úryvek z knihy ve slovenském jazyce. 
Další dny už všichni malovali, vystřihovali, tiskli a lepi-
li. Záložek hezkých a ještě hezčích ve tvaru domečků, 
zvířátek, žebříků, stromů a deštníků začalo přibývat, 
neboť práce děti velice bavila. Už si představovaly, 
koho asi potěší. Všichni společně jsme věřili, že ško-
láci na Slovensku se z našich výrobků budou radovat, 
a že vždy, když budou číst zajímavou nebo napínavou 
knihu, si vzpomenou na svého kamaráda z malé obce 
Viničné Šumice v České republice. 

Na oplátku nám děti ze Slovenska poslaly svoje 
krásné záložky, které jste si mohli prohlédnout na vý-
stavě u příležitosti Dne otevřených dveří.

   Tamara Kalábová

Projekt „Záložka do knihy 
sPojuje Školy“

Vyrábíme záložky do knih

Kroužek aerobiku

Výlet do Brna

krátké ZPráVy Ze Školy aneb 
co se u nás událo

Výlet do brna
Všichni žáci jeli na výlet do Brna. Rozdělili jsme se 

na dvě skupiny, mladší děti z první a druhé třídy na-
vštívily Mahenovu knihovnu, starší spolužáci si prošli 
historickou část města s průvodkyní. Výlet se vydařil 
a to nejen proto, že bylo pěkné počasí. Děti opět naby-
ly nové zkušenosti a prožily pěkné dopoledne.

Pasování nových čtenářů
U příležitosti Týdne knihoven naši prvňáčci na-

vštívili šumickou knihovnu, kde byli paní Puklovou 
slavnostně pasováni na nové čtenáře. Seznámili se 
s provozem knihovny, poslechli si ukázky z pohádek 
a prohlédli mnoho knih. Přejeme našim nejmenším, ať 
se jim knížky stanou věrnými průvodci po celý život.

keramika
Děti už nemusí jezdit na keramiku do Brna, pro-

tože jsme pro ně zajistili kurzy přímo v naší škole. 
Pod vedením zkušené lektorky z Centra volného času 
Lužánky už si žáci vyrobili misku, aromalampu nebo 
zvoneček. Nejvíce jsme ale hrdí na kolektivní betlém, 
který jsme připravovali pro místní výstavu v sokolov-
ně. Všichni malí výtvarníci si za vydařené dílo zaslouží 
velkou pochvalu. 



dopravní výchova
Žáci čtvrté třídy se zapojili do projektu doprav-

ní výchovy. Na podzim absolvovali teoretickou část 
i praktickou jízdu na svých kolech. Na jaře bude kurz 
pokračovat a děti se pokusí získat symbolický řidičský 
průkaz na kolo. Držíme jim pěsti.

Vystoupení žáků
Jsme rádi, když můžeme svými dovednostmi po-

těšit i ostatní spoluobčany, tak jako tomu bylo i na le-
tošním setkání jubilantů ve Viničných Šumicích, v Ko-
valovicích, v sokolovně u příležitosti výročí založení 
Sokola a také na výstavě betlémů a perníčků. Děti 
recitovaly básničky, hrály pohádky a na flétnu.

divadlo fyziky
V říjnu k nám zavítalo velmi zvláštní divadlo (ÚDIF 

– Úžasné divadlo fyziky). Parta nadšených propagá-
torů fyziky se snažila dětem přiblížit různé jevy pro-
střednictvím pokusů, z nichž mnohé si děti osobně 
vyzkoušely.

   Olga Růžičková

Den otevřených dvěří

Hezký. Trochu strašidelný, ale děti si to užily. Kro-
mě masek a strašení jsme letos také hodně soutěžili 
a děti vyhrály spoustu cen. Proběhly soutěže o nej-
lepší masku a soutěže ve zručnosti. Vyhodnotili jsme 
tři nejlepší z každé třídy. Potom jsme se dívali na tro-
chu strašidelné filmy, děti si mohly vybrat, jestli chtějí 
shlédnout netradiční rodinku Adamsových nebo nové 
zpracování příběhu o Alence v říši divů. Obojí se líbilo. 
Letošní Halloween se vydařil.    
   Miriam Lerchová

Středa 24. listopadu byla dnem otevřených dveří. 
Dopoledne se mohli rodiče a další zájemci podívat 
do tříd na výuku, během odpoledne do školní družiny 
nebo do kroužku aerobiku. Součástí dne otevřených 
dveří byla i výstava prací z hodin výtvarné výchovy, 
pracovních činností a z keramiky.  V podvečerních ho-
dinách se pak naše třídy proměnily v malé výtvarné 
dílničky. V každé z nich si malí i velcí mohli vyrobit 
svíčku z včelího vosku, ozdoby na stromeček nebo na 
stůl, přáníčko, prohlédnout si výstavu, projít si školu, 
popovídat si. Počet návštěvníků nás svým vysokým 
počtem velmi mile překvapil a celá akce byla, soudě 
podle reakcí rodičů, příjemná a zdařilá. 

jaký byl náŠ halloween?

den oteVřených dVeří

Vážení rodiče, milí čtenáři zpravodaje, dovolte, 
abych vám jménem všech zaměstnanců školy 
popřála krásné a pokojné Vánoce a do nového roku 
mnoho zdraví, štěstí a rodinné pohody.

   Olga Růžičková

Základní škola a Mateřská škola
Viničné Šumice
www.skolavinicnesumice.cz

Dopravní výchova

Vystoupení žáků školy



Základní škola a Mateřská škola
Viničné Šumice

www.skolavinicnesumice.cz

Zítra začíná advent, takže Vánoce jsou nedaleko 
a dnešní sněhový poprašek tuto skutečnost jen umoc-
ňuje. Od začátku nového školního roku uběhly skoro 
tři měsíce. Děti i dospělí mají za sebou kus práce. Děti 
si přivykaly na nové kamarády, učitelky připravovaly 
vhodná témata ke vzdělávání a aktivity, které by děti 
pobavily. Navštívili jsme maňáskové představení v Di-
vadle Radost, dvě pohádky viděly děti v mateřské 
škole. Společně s rodiči byly děti pozvány na výtvar-
nou dílnu, kde si mohly vyrobit podzimní dekorace. 
Skupinka dětí se zúčastnila pohybových aktivit v Brně, 
kde děti předvedly svou šikovnost a dovednost. Děti 
se společně s učitelkami zapojují i do veřejného živo-
ta v obci, recitují na setkání jubilantů, vítání občánků 
a na výstavě betlémů. Ke konci měsíce října jsme spo-
lečně s kulturním výborem obce zorganizovali lampio-
nový průvod, kterému letos přálo i počasí.

Z keramiky si děti odnesly svůj první dokončený 
výrobek misku a zdařilé ovečky našly své místo v bet-
lémě, který vytvořili školáci. Do konce kalendářního 
roku nás čekají samé příjemné akce, divadlo, koncert, 
Mikuláš, vánoční posezení.

Dovolte mi, abych všem dětem, rodičům, kolegům 
a všem lidem popřála krásnou vánoční pohodu, klid 
a pevné zdraví.

noVinky Z Mateřské Školy

Vystoupení dětí z MŠ na setkání jubilantů

Náš keramický betlém

Sportovní odpoledne v Brně

V životě se setkáváme se situacemi, kdy se mu-
síme rozloučit a popřát pomyslnou šťastnou cestu. 
V polovině listopadu ukončila svou pracovní činnost 
v mateřské škole paní Lenka Muselíková. Odchází 
nejen pečlivá a pracovitá provozní pracovnice, ale 
i ochotná a aktivní pomocnice při organizování po-
hádkového lesa, divadel, kde si zahrála nejednu roli, 
karnevalů a jiných aktivit. Děti paní Muselíkové na roz-
loučenou nakreslily obrázky, za rodiče se rozloučil 
a předal kytici pan Vrážel a dárek jsme předaly i my 
kolegyně z mateřské školy, kuchyně a základní školy. 
Šťastnou cestu, Lenko, a děkujeme!

   Jana Vlčková

loučení

Pinzeta je tahák na třísky…
Ukazoval jsem klukům svoje česátko na vlasy…
Až budu velkej jako táta, tak budu pít pivo, víno 

a taky alkohol….
     

 

ÚsMěVné Perličky  
Z naŠí Školičky
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DEVADESÁTILETÉ VÝRO ČÍ ZALOŽENÍ SOKOLA 
VE VINI ČNÝCH ŠUMICÍCH 

 
     K tomuto významnému výročí se uskutečnilo v neděli 24. října 2010 od 14.00 
hod. v sále sokolovny slavnostní zasedání TJ Sokol, kterého se zúčastnila více jak 
stovka členů a příznivců Sokola. Po uvítání přítomných předvedly děti ze Základní 

školy Viničné Šumice pod vedením paní 
ředitelky Olgy Růžičkové a paní učitelky Evy 
Jaškové hudební a tělovýchovné vystoupení. 
Další taneční vystoupení ve své vlastní cho-
reografii předvedla děvčata  Michalka Ryšán-
ková, Terezka Smílková a Katka Nováková. 
     Po tomto sportovně kulturním zážitku se 
ujal slova starosta Sokola Viničné Šumice 
ing. Ivan Mojžíš a vzpomněl devadesátiletou 
historii Sokola ve Viničných Šumicích. 
Bohatá byla činnost nejen sportovní, ale i 
kulturní, o čemž svědčilo velké množství 
odehraných divadel a dalších kulturních akcí. 
Ze sportovní činnosti vyzvedl založení oddílu 
odbíjené, oddílu stolního tenisu, turistického 

oddílu a především oddílu kopané a oddílu nohejbalu.  
     Oddíl kopané byl založen v roce 1958. Fotbalové začátky byly velmi těžké, 
protože oddíl byl bez jakékoliv finanční podpory a neměl vlastní fotbalové hřiště. 
Až v následujícím roce se začalo s jeho budováním. První fotbalové utkání na hřišti 
ve Viničných Šumicích se hrálo 16. srpna 1959 se Sokolem Bošovice. V roce 1960 
došlo ke změně okresů a naše obec byla zařazena do okresu Brno-venkov. V roce 
1964 se stavěla tribuna u hřiště, schodiště na hřiště a postaveny lavičky. Kolem 
hřiště byly vysázeny topoly. V dalších letech bylo na polovině hřiště zbudováno 
osvětlení, dále byla provedena výměna dřevěných branek za kovové, zbudováno 
nové oplocení kolem hřiště, vyměněny všechny lavičky, provedly se nátěry kolem 
hřiště a zhotovena elektrická sekačka. 
     Rok 1990 byl pro oddíl kopané velice špatný. Náklady na cestovné a na rozhod-
čí se velmi zvýšily a též jiné sportovní potřeby podražily. Od výboru TJ Sokol 
nebylo možné očekávat finanční pomoc, neboť nově utvořený výbor měl sám co 
dělat, aby udržel jednotu v činnosti. Tato neutěšená situace měla vliv i na práci 
výboru kopané a celkovou pohodu hráčů. Tento stav provázel oddíl kopané celá 
devadesátá léta. Od roku 1999 se výbor oddílu kopané začal zabývat sháněním 
sponzorů. Byly zakoupeny nové dresy, zakoupen starší traktor na sečení hřiště, 
byla provedena rekonstrukce šaten, v loňském roce byla zakoupena nová sekačka 
na fotbalové hřiště. 
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     Po sportovní stránce jsou úspěchy oddílu kopané střídavé. Od sezony 1970-71 
hrálo první mužstvo pět sezon okresní přebor, kde se umisťovalo ve druhé polovině 
tabulky. Od podzimu 1975 hrálo opět 3 třídu. Po sezoně 1994-95 sestoupilo první 
mužstvo do 4. třídy. Od podzimu 2005 hraje první mužstvo opět 3. třídu. Pro dobré 
úspěchy mužstva je základem práce s mládeží. V neposlední řadě je důležitá i prá-
ce trenéra, který začínajícím fotbalistům vštěpuje základy fotbalu a vytváří jedno-
litý kolektiv. Dlouhá léta byl trenérem mládeže Jaroslav Lozrt, dále se vystřídali 
Luboš Navrátil, Rudolf  Tinka, ing. Jiří Filip, Ladislav Šedý, Miloš Železný, Miro-
slav Malík, Miloslav Železný, Pavel Matěja a Michal Malík. 
     Na fotbalovou sezonu 2010-11 máme přihlášeno družstvo mužů a družstvo 
žáků. Peníze na činnost oddílu kopané si zajišťujeme sami a to se sběru železného 
šrotu, dotací ze župy, dotace z rozpočtu Obce Viničné Šumice a ze vstupného na 
fotbalová utkání mužů, hraná v domácím prostředí. Dále peníze získáváme ze 
sponzorských darů. Cestovné za dopravu k soupeřům sponzorují rodiče žáků. Muži 
za dopravu k soupeři si také cestovné platí ze svého. 
     Oddíl kopané děkuje těmto sponzorům: Obci Viničné Šumice, Sokolské župě 
Dr. Jindry Vaníčka, firmě Stavebniny Miroslav Šmerda, Zámečnictví František 
Kopeček, Sokolu Kovalovice za půjčení hřiště na trénování, Miloslavu Železnému, 
Josefu Drápalovi, Zdeňku Muselíkovi a dalším sponzorům, jejichž seznam je velmi 
dlouhý. 
     Oddíl nohejbalu byl založen na jaře v roce 2001 především z iniciativy Mirka 
Ryšánka a Petra Mazla. Prvně jmenovaný Mirek Ryšánek byl zvolen vedoucím 
oddílu. Od začátku byl o nohejbal poměrně velký zájem a oddíl měl 35 členů. Nej-
větším problémem bylo vybudování hřiště odpovídajících rozměrů i kvalitou po-
vrchu. Členové oddílu museli odpracovat stovky brigádnických hodin na odvod-
nění hřiště, oplocení a na ostatních terénních úpravách. Postupně se nám dařilo 
vylepšovat okolí hřiště, umístění buňky pro občerstvení, její rekonstrukci a osazení 
stolů a lavic. V roce 2004 byla vykopána studna a zavedena přípojka vody. V roce 
2006 byl za finančního přispění Pavla Málka postaven přístřešek, rozšířena dlažba 
a oplocení. Poslední větší akcí bylo položení kanalizace pro dešťovou vodu z lesa, 
která zaplavovala hřiště. Celkem bylo odpracováno na vybudování a udržování 
areálu Pod lesem přes 6.000 brigádnických hodin. 
     Po sportovní stránce se oddílu od počátku dařilo. V roce 2001 se oddíl zapojil 
do soutěže „Východní konference“ pořádané oddíly nohejbalu z Vítovic, Královo-
polských Vážan, Kovalovic a Viničných Šumic. Každoročně se této soutěže 
zúčastňuje 8 družstev, z každého oddílu 2 družstva. Našim týmům se dařilo a stále 
daří pravidelně se umisťovat na předních místech. Mimo tuto soutěž se naše další 
družstva pravidelně zúčastňují turnajů v Sivicích, Vítovicích, Kovalovicích, Králo-
vopolských Vážanech a několik turnajů každoročně sami pořádají. Lze předpoklá-
dat že i v dalších letech naváží členové oddílu nohejbalu na dosavadní výsledky a 
udrží oddíl nohejbalu i nadále na dobré úrovni. Vedení oddílu nohejbalu děkuje 
touto cestou všem příznivcům nohejbalu a především všem členům za jejich práci a 
aktivní přístup k řešení problémů. 
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     V devadesátileté historii Sokola Viničné Šumice patřilo po sportovní stránce 
místo i stolnímu tenisu. Stolní tenis se na sokolovně hrával již ve čtyřicátých 
letech. V roce 1958 byl Antonín Šedý okresním přeborníkem ve stolním tenisu – 
reprezentoval okres Slavkov v krajských soutěžích družstev. Koncem šedesátých 
let z iniciativy Františka Mazla a Jana Ryšánka byl oddíl stolního tenisu opět 
založen. Bylo utvořeno družstvo mužů, které bylo přihlášeno do okresních soutěží 
Brno-venkov, ve kterých si vedlo celkem úspěšně, hráči se vždy pohybovali v 
horní polovině tabulky. Vystřídali se tu domácí hráči i hráči z blízkého okolí. K 
těm nejaktivnějším patřili František Bubeníček, Antonín Šedý, Antonín Mazal, Jiří 
Paták, Milan Mazel. Velká škoda, že oddíl stolního tenisu musel pro nedostatek 
hráčů ze soutěže odstoupit. Doufáme, že se najdou zájemci z řad mládeže a stolní 
tenis se bude opět závodně hrát, vždyť je to sport, který se dá provozovat až do 
důchodového věku. 
     Všestranné cvičení není v současné době na nejlepší úrovni. Spokojenost by 
mohla být jen se složkami žen. Nejaktivnější jsou ženy, které cvičí ve třech slož-
kách. Ty mladší provozují kalanetiku a aerobik a ty starší zdravotní cvičení a v 
rámci turistiky absolvují společné vycházky, pěší i na kolech. Rovněž se v poslední 
době rozbíhá cvičení rodičů s dětmi. Také po stránce kulturní se činnost omezila 
jen na zájezdy na divadelní představení do brněnských divadel a nákupní zájezdy 
do Polska. Dvakrát do roka se připravuje pro děti výtvarná dílna a k Mezinárod-
nímu dni dětí  se pořádá zábavné sportovní klání spojené s poutí. Přestaly se pořá-
dat i tradiční sokolské věnečky a hody. Zůstalo jen pořádání maškarních plesů a ve 
spolupráci s Mateřskou školou pořádání dětských maškarních plesů. Dnes má jed-
nota celkem 236 členů, z toho 98 mužů, 89 žen, 9 dorostenců, 11 dorostenek, 11 
žáků a 18 žákyň. 
     Hybnou složkou všeho sportovního dění jsou samozřejmě cvičitelé. Tito oběto-
vali pro dobrovolnou práci v jednotě velké množství hodin. Jejich práce nebyla 
nikdy doceněna. Někteří vydrželi jen krátkou dobu, někteří celý život. Pokusím se 
vyjmenovat cvičitele, kteří dosud žijí: z žen je to Libuše Rychlíková, Jitka Ryšán-
ková, Božena Mazlová, Jana Stará, Eliška Křížová, Ludmila Čalkovská, Renata 
Černá, Jana Vlčková, Olga a Jana Mullerovi, Zdeňka Holubová, Marie Jílková, 
Lenka Šafaříková, Ludmila Šafaříková, Ludmila Nedorostková, Jana Filipová, 
Lenka Mazlová, Hana Drápalová – z mužů potom Ladislav Kvasnica, Jaroslav 
Lozrt, Jaromír Ryšánek, Jan Filip, Rudolf Tinka, Václav Muselík, Ivoš Drápal, 
Ladislav Drápal, Ladislav Šedý, Mojmír Ryška, Pavel Florián, Jiří Malík, Miroslav 
Ryšánek. Trenéři kopané: Jaroslav Lozrt, Ladislav Šedý, Václav Valehrach, Miloš 
Železný, Miloslav Železný, Jan Malík, Pavel Matěja, Michal Malík. 
     Aby se mohlo cvičit, je velmi důležitá budova sokolovny. Základní kámen ke 
stavbě sokolovny byl slavnostně položen 24. května 1925. Budova se stavěla své-
pomocí členů, kteří nejen poskytli půjčky, ale i sami vykonali skoro všechny práce. 
Slavnostně otevřena byla 23. května 1926. Nová budova však hned od počátku roz-
měrově nevyhovovala – sál byl jen 10x10 m – ovšem na rozšíření nebyly finanční 
prostředky. S rozvíjející se činností byla stávající sokolovna čím dál nevyhovující. 
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Proto bylo rozhodnuto o rozšíření sokolovny, práce byly započaty 1. května 1958. 
V roce 1959 v zimě, aniž byla sokolovna úplně dostavěná, bytovka pro správce 
byla jen v hrubé stavbě, bylo nutno pro nedostatek peněz pořádat kulturní podniky. 
V prosinci se hrálo divadlo a 9. ledna 1960 byl uspořádán sokolský věneček. Při 
tomto podniku v noci však požár zničil vše, co bylo zbudováno. Zůstal jen malý 
sál, dnešní šatny oddílu kopané. Odpracovaných 22 865 brigádnických hodin tak 
vzalo za své. 
     Nová sokolovna postavená v letech 1960 – 1963 v hodnotě 1.250.000 Kč, při-
tom z pojistky a od státu byl příspěvek 800.000,- Kč a odpracováno přes 30.000 
brigádnických hodin. Při výstavbě pracovali nejen členové jednoty, ale pomáhali i 
ostatní obyvatelé obce. V této době bylo vybudováno krásné tělovýchovné středis-
ko, které bylo chloubou nejen naší jednoty, ale celé obce. Otevření nové sokolovny 
21. července 1963 se stalo velkou událostí obce i jejího okolí. 
     V dalších letech se v sokolovně prováděly jen údržbářské práce, větší akcí byla 
v roce 1994 rekonstrukce topení z pevných paliv na plynové v celkové výši 
133.750,- Kč. V roce 1999 byla sokolovna připojena na veřejný vodovod.  Další 
takovou větší akcí, na které se sice Sokol finančně nepodílel, ale měl na ni velký 
zájem byla rekonstrukce venkovního vedení nízkého napětí. Tedy předělání vedení 
z konzol nad okny sokolovny na střešní konzoly.  V letošním roce byla provedena 
nejrozsáhlejší rekonstrukce v budově sokolovny v celkové výši 5 mil. Kč. 
     Za posledních pět let se podařilo za pomoci dotací, sponzorů, Obce Viničné Šu-
mice a České obce sokolské realizovat celkovou rekonstrukci rozhodujících sta-
vebních prvků budovy. Jednalo se o výměnu střešní krytiny, výměnu oken a vstup-
ních dveří, zateplení stropu sálu, výměnu osvětlovacích těles v sále, rekonstrukci 
sociálního zařízení, výměnu ústředního vytápění a rozvodů vody, rekonstrukci klu-
boven a obslužného zázemí v přízemí budovy a vybudování nové venkovní kanali-
zace. 
     Veliký dík za finanční dotace 
na tyto rozsáhlé rekonstrukce bu-
dovy sokolovny patří Obci Vi-
ničné Šumice, firmě K+S jmeno-
vitě ing. Stanislavu Křížovi, 
České obci sokolské a firmě 
Zámečnictví Kopeček. Dále patří 
poděkování všem těm, kteří pro-
vádějí drobnou údržbu v budově 
sokolovny. Jsou to Miroslav Ma-
lík, Miloslav Železný, František 
Mazel, Milan Mazel, Jan Malík, 
Josef Drápal a Jaromír Železný. 
     Další bod programu patřil zasloužilým členům TJ Sokol, kteří obdrželi čestné 
uznání a poděkování za dlouholetou a obětavou práci a od návštěvníků velký po-
tlesk. Ocenění členové: Doležel Metoděj, Drápal Miroslav, Filipová Jana, Holubo-
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vá Zdeňka, Koudelka František, Křížová Eliška, Kvasnica Ladislav, Lozrt Jaroslav, 
Mojžíš Ivan, Nedorostková Ludmila, Pospíšilová Ludmila, Puklová Zdenka, Ryšá-
nek Jaromír, Šafaříková Ludmila, Šedý Antonín a Šmerda Josef. 
     Na závěr tohoto programu pak předvedli ti nejmenší se svými maminkami, jak 
umí cvičit a přitom si hrát. Byla to jen malá ukázka z programu cvičení rodičů s 
dětmi. 
     Poté následovala neformální beseda, prohlídka zrekonstruovaných prostor soko-
lovny, prohlídka panelů, na kterých byla fotograficky zachycena celá devadesáti-
letá historie Sokola a nechybělo také občerstvení. Přípravou občerstvení a obsluhy 
se ujaly ženy z Věrné gardy, za což jim patří vřelý dík. 

Dá se říci, že se nedělní odpoledne v sokolovně vydařilo a všichni, kteří se ho 
zúčastnili, budou mít na co vzpomínat. 

Zdena Puklová 

 
SPOLEČENSKÁ KRONIKA 

Setkání jubilantů 
Při příležitosti jejich životního jubilea se konalo dne 7.10.2010 v zasedací 
místnosti OÚ 

Ve II. pololetí se dožili občané: 

70 roků František Řiháček 151 
Jiří Severa  266 

75 roků Marie Laichmanová     8 
 Božena Friedlová  320 

František Ryšánek 214 
 Josef Matěja  297 
80 roků Naděžda Petrželková 257 
85 roků Zdeňka Mouralová 204 

Anna Šmerdová  308 
Bohumil Železný  126 
Milan Weigl  219 

86 roků Markéta Čalkovská 129 
Božena Formánková 322 

87 roků Libuše Rychlíková 261 
Ludmila Jílková  215 
Květoslava Pavézková 227 

 Emílie Bajerová  102 
89 roků Václav Zachoval    49 
 Ladislav Kvasnica 233 
90 roků František Jílek  215 
91 roků Jan Kvasnica  156 
96 roků Marie Drápalová      1 

 

Vítání občánků 
Slavnostního přivítání občánků do života se konalo v neděli 21.11.2010 v zasedací 
místnosti OÚ 

Barbora Blatná    4.6. 156 
Patrik Ifrah    2.6.   64 
Michala Ryšánková 10.6. 442 
Lucie Severová  23.7. 363 

Nicolas Halva  19.6. 107 
Radim Mojžíš  30.7. 345 
Kateřina Skřivánková 30.7. 215 
Elena Jílková   4.9. 215 

Za SPOZ Zdeňka Holubová 
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POSELSTVÍ Z VESMÍRU 
Jen v mléčné dráze je přes 100 miliard hvězd. Dosud největší objevená hvězda má 
v průměru 250 milionů kilometrů. Je tedy přibližně 40.000x větší než naše Země. 
To jsou čísla, pod nimiž si nelze nic představit. V posledních letech astronomové 
objevili více než 330 planet mimo sluneční soustavu. Tyto hvězdné kolosy 
přesahují lidskou chápavost a představu, že by tam byl nějaký život.. 

Vědci, astrofyzikové, biologové myslí jinak. Existuje ve vesmíru nějaká civilizace, 
nějaký živý tvor? Ve svém bádání ničeho nedosáhli. Vzdali se naděje, že by život 
odhalili na jiných hvězdách. Mezi miliardami nebeských těles jeví se naše Země 
jako ztracená hvězda, jako zrníčko písku. Už před třiceti léty napsal ruský 
astrofyzik Šklovskij knihu Milióny cizích světů. Přesto tvrdí, že naše Země je 
„zvláštní výjimkou ve vesmíru“. Že jen na ní je život, inteligence, vývoj. Tomu se 
dá věřit. Před lety v Kanadě, USA a bývalém Sovětském svazu vysílali do vesmíru 
radiová poselství. Inteligentní bytosti mohly na tyto signály reagovat, ale žádná 
odpověď zatím nepřišla.  

Lze to však vidět i jinak. Před 2000 lety přišla z vesmíru zpráva. V evangeliu 
čteme; „Tak Bůh miloval svět, že poslal svého jediného Syna“. Ke světu nepatří jen 
tato země, ale celý vesmír, což značí: Toto nepatrné zrníčko písku stalo se středem 
celého kosmu. Ten, kdo drží ve své ruce vesmír jako ořechovou skořápku, drží v ní 
i tuto zemi. Ten, který se nedá nikde umístit, lokalizovat, vstoupil do světa jako 
viditelný zjev, narodil se jako člověk „pro nás lidi a pro naši spásu“. 

K tomu došlo v bezvýznamném koutku světa, bez senzace, za svízelných okolností, 
podle tradice v opuštěném chlévě. O tom svědčí Písmo: „Když hluboké ticho 
obepínalo všechno, sestoupilo k nám tvé všemocné Slovo“. A dále se mluví, jak 
mágové vedeni hvězdou přišli z dalekých krajin, aby se poklonili Dítěti. Orientálci 
tímto popisem chtěli naznačit, že hvězda je znamením, symbolem z vesmíru. S 
tímto Ježíšem nastalo nové období. 

Ruský fyzik tvrdí, že naše země je zvláštní výjimkou ve vesmíru. Rozumí tím, že 
život je jen na této zemi. Ale pravděpodobně tvrdí tím něco víc, aniž je si toho 
vědom. Země je výjimkou ve vesmíru, protože Bůh miluje lidi. A přesto, že „Ježíš 
přišel do vlastního a vlastní jej nepřijali“, hvězda zůstává a svítí nad zrozením 
Ježíšovým. A jak dějiny ukazují, Ježíš a jeho poselství se nedá umlčet, potlačit, 
umrtvit. 

P.Josef Dobiáš, emeritní vikář liberecký, Holubice 

Vážení přátelé, 
   Vánoce nejsou jen vzpomínáním na událost před dvěma tisíci lety. Díky jejich 
slavení vstupuje Boží láska do naší přítomnosti a přitahuje blízké i vzdálené.      
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Přitahuje ty, kteří touží po lásce, která se daruje, po pravdě, která sytí, po štěstí, 
které naplňuje touhu po pravém životě.  
   Bůh přichází jako ten, kdo stojí u dveří a klepe. A kdo mu otevře, k tomu vejde 
jako vítaný host. 
   Přeji vám krásné letošní Vánoce a Boží požehnání v celém příštím roce. 

P. Jan Nekuda,  farář 
 

BOHOSLUŽBY O VÁNOCÍCH 2010 

pátek 24.12. Štědrý den 7.15 poslední roráty, zakončení adventu 

   15.00 první vánoční mše – zahájení vánoc 

   16.00 
rozsvícení vánočního stromu před 
farou 

   17.00 setkání u jezerské zvoničky 

   22.00 půlnoční mše ( „in nocte“) 

sobota 25.12. 
Narození 
Páně 

  7.30 jitřní mše („in aurora“) 

     9.30 
slavnostní vánoční mše (mše „in 
die“ ) 

   14.30 vánoční zpívání s dětmi u jesliček 

neděle 26.12. Svaté Rodiny   7.30 

     9.30 
mše s obnovou manželských slibů 

pondělí 27.12. 
sv. Jana 
Evangelisty 

7.15  

   17.00 svatojánské žehnání vína na Orlovně 

úterý 28.12. sv. Mláďátek 17.45 bohoslužba slova 

středa 29.12. 
sv.Tomáše 
Becketa 

17.45  

čtvrtek 30.12.  17.45  

pátek 31.12. sv. Silvestra 15.00 děkovná mše za uplynulý rok 

sobota 1. 1.   7.30 

  

Nový rok, 
slavnost 
Matky Boží 
Panny Marie 

  9.30 
slavnostní novoroční mše 
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VÝSTAVA BETLÉM Ů A PERNÍČKŮ 
Pomalu se přiblížila zima a my jsme opět po roce chystali výstavu betlémů a per-

níčků. Dle našeho názoru se vydařila, ale to musíte posoudit vy, kteří jste se přišli 
podívat. Vždy dlouho dopředu přemýšlíme, čím obohatíme náš „koutek překvape-
ní“. Tentokrát to byl „Život rodiny ve zkratce“, který na malém kousku symbolizo-
val život rodiny od narození miminka přes různé radosti a starosti života až po 
stáří. 

V neděli si pro všechny návštěvníky výstavy připravily velmi zdařilý, vánočně 
laděný  program děti ze školy a školky.  

A tradiční perníčky? Opět nádherné chaloupky, betlémky, svícny, stromky a 
mnohé jiné velké i malé tvary – vše bylo prodáno ještě před skončením výstavy. 

Letos nás potěšil velký zájem o naši výstavu betlémů. Příprava a samotné chy-
stání dá velkou práci a pro nás největší odměnou je to, když vidíme, že se přijdou 
podívat nejen lidé místní a z blízkého okolí, ale že nás svoji návštěvou potěší i lidé 
ze vzdálenějších míst. 

Jana Drápalová 
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CO, KDY, KDE  .. 
 
24. prosince  

Setkání na návsi 

  8. ledna  
Tříkrálová sbírka 

29. ledna  
Obecní ples 

___________________________________________________________________________________ 
 

 
 

 

Starosta, obecní zastupitelstvo,  
pracovnice OÚ a redakční rada  
přejí všem občanům  
příjemné prožití svátků vánočních,  

hodně zdraví a šťastný nový rok            2020202011111111    
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